
                       Komorów, 10 października 2013 r.

Protokół  

z zebrania ogółu mieszkańców osiedla Komorów, szkoła podstawowa w Komorowie, 

24.09.2013, g. 18.00

Ze  względu  na  brak  kworum w pierwszym terminie,  zebranie  rozpoczęto  w II  terminie, 

tj. o godz. 18.30

Obecni na zebraniu:

- mieszkańcy osiedla Komorów ( 88 osób, lista w załączeniu), 

- wójt gminy Michałowice, p. Krzysztof Grabka, 

- radni z osiedla Komorów: p. Ewa Borzymowska, p. Hanna Kalczuk-Brzeska, 

- radna z osiedla Michałowice, p. Anna Olak-Popko, 

- pracownicy urzędu gminy Michałowice, p. Józef Kawiorski i p. Andrzej Łuszczyński

- Zarząd Osiedla Komorów.

Ad. 1. i 2

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Komorów, p. Agnieszka Kaczorowska–Budek, przedstawiła 

zaproponowany  porządek  zebrania.  Następnie  wybrano  przewodniczącego  zebrania 

i protokolanta.

Przewodniczącą  zebrania  jedmomyślnie  wybrano  p.  Agnieszkę  Kaczorowską-Budek  , 

a na protokolanta – p. Małgorzatę Brykalską.

Potem nastąpiła krótka wymiana zdań, co powinno, a co nie powinno znaleźć się w porządku 

zebrania ogółu mieszkańców.

P. Michał Połowicz mówił o pkt. 6 - temat placu Paderewskiego powinien być zlikwidowany, 

albo tylko informacja.

P. Agnieszka Kaczorowska-Budek – będzie informacja o stanie prac na dziś.

P. Elżbieta Powichrowska – oczekuje odpowiedzi na pytanie, dlaczego nie ma modernizacji 

ul. 3 Maja? 

P.  Piotr  Wilczyński  –  Plac  Paderewskiego  to  punkt  dyskusyjny,  chce  poruszyć  sprawę 

ul. Kujawskiej,  na  której  stale  są  ogromne  kałuże  z powodu  opadów  (deszcz,  topniejący 

śnieg). 



P. Agnieszka Kaczorowska-Budek – wiele jest spraw ważnych, nie zawsze można się zająć 

wszystkim na jednym zebraniu, jeśli ma się to zebranie skończyć w przewidywalnym czasie.

P. Elżbieta Suchocka  - proponuje pozostawić porządek zebrania. 

Przystąpiono do głosowania nad porządkiem zebrania:

1 osoba sprzeciwiła się

2 osoby wstrzymały się od głosu

     88 osób za proponowanym porządkiem obrad (patrz poniżej)

Protokół  z poprzednie  zebrania  ogółu  mieszkańców  osiedla  Komorów  przyjęto  przez 

aklamację.

Ad. 3.

Przewodnicząca Zarządu, p. Agnieszka Kaczorowska-Budek, omówiła główne pkt. budżetu 

osiedla Komorów na rok 2013 i przedstawiła stan realizacji tego budżetu, oraz przedstawiła 

główne kierunki pracy Zarządu:

- opiniowanie projektowanych inwestycji,

- wnioski do MPZP (miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego),

- współpraca z Gminą, urzędnikami, radnymi (przede wszystkim p. Aurelią Zalewską, a 

także z p. Ewą Borzymowską), ze stowarzyszeniami działającymi w Komorowie,

- podejmowanie interwencji zgłaszanych przez mieszkańców, w tym b. ważna sprawa 

liceum w Komorowie

- organizacja imprez

- dotacje dla organizacji społecznych

Ad. 4.

P. Adam Szymankiewicz zwrócił uwagę na system odbioru śmieci, a przede wszystkim na to, 

że śmiecie zmieszane, czyli komunalne, są wybierane zbyt rzadko, co szczególnie w lecie jest 

niewłaściwe.

Odpowiedź  p.  Wójta,  Krzysztofa  Grabki:  mamy  niską  cenę  na  odbiór  odpadów,  jeśli 

chcemy utrzymać tę cenę, to musimy też zachować taką jak jest częstotliwość, czyli co 2 tyg.,  

ale  nie  rzadziej!  Dodał  też,  że  cena  dla  każdego  mieszkańca  wynika  z Ustawy.  Ma 

świadomość, że cena nie jest sprawiedliwa, bo obciążenie za wywóz śmieci ponosi po równo 

każdy mieszkaniec.



P. Krzysztof Gralak – ja w swoim gospodarstwie praktycznie prawie nie generuję odpadów 

zmieszanych, bo mam kompostownik.

P. Wiśniewski – czy firma wykonuje wszystkie warunki przetargu?

P. Michał Jeżewski, członek Zarządu prosi o większą dyscyplinę wypowiedzi, ale stawia też 

pytanie, czy będzie możliwy odbiór śmieci z boksu (śmieciowego)?

P. Krzysztof Grabka, Wójt Gminy Michałowice – Czy z boksu mogą wyjąć śmieci – nie! 

Ale jeśli  boks jest  otwarty,  to  pewnie zabiorą.  Umowa z tą  firmą obowiązuje od 1 lipca, 

dopiero 5 razy odbierali śmieci zmieszane, jak poznają teren, to wiele spraw się wyjaśni.

p. Hanna Barlak – mam doświadczenie, jak furtka otwarta, to odbierają.

p. Ewa Borzymowska – gdy zapomniałam wystawić, po telefonicznym zgłoszeniu, odebrali.

p.  Agnieszka  Kaczorowska-Budek –  wiele  odpadów  można  skutecznie  ograniczyć, 

wyrzucając na kompost.

Pan z placu Paderewskiego - co to jest frakcja sucha, czy papier tłusty, czy też mokry to 

odpady zmieszane?

P.  Krzysztof  Grabka,  Wójt  Gminy  Michałowice –  segregacja  w  gospodarstwach 

domowych to segregacja wstępna,  jak jak było w punktach z pojemnikami na selektywną 

zbiórkę  odpadów.  Odpady zielone  idą  na  kompostownię  i  tego  w  gminie  jest  najwięcej. 

Dlatego namawiamy wszystkich na kompostowniki na swojej posesji. A odpady segregowane 

trafiają tam, gdzie można je odzyskać.

P. Danuta Adamczyk – mamy ogromne ilości liści, czy suche liści, czy można je palić?

P. Agnieszka Kaczorowska-Budek, przewodnicząca ZOK – jest zakaz palenia liści, trawy, 

można palić tylko suche gałęzie.

P. Krzysztof Grabka, Wójt Gminy Michałowice - można spalać (gałęzie?).

P. Michał Jeżewski – jeśli NIE palimy plastików i opon – to możemy jesienią palić gałęzie.

Ad. 3 c.d. 

P.  Michał  Jeżewski,  członek  ZOK -  Gorąco  zachęcamy  do  poruszania  się po  okolicy 

rowerem (rowerami), ale musimy mieć ścieżki, ulice i chodniki przystosowane do bezpiecznej 

jazdy.  Aby taka  forma poruszania  się  była  przyjemna,  potrzebne są stojaki  na rowery,  w 

budżecie Osiedla Komorów jest przeznaczonych na ten cel blisko 20 tys. zł. Proponujemy 

zakup  stojaków  dobrych  estetycznych  i  trwałych.  Pokazujemy  Państwu  taki  uniwersalny 

stojak, srebrzysty, kotwiony, na 8 rowerów, każdy za 2 tys. zł netto. Zakupimy takie stojaki i 

zamontujemy do końca grudnia 2013 roku.



Ad. 5.

Modernizacja Alei Marii Dąbrowskiej i centrum Komorowa.

Projekt  przedstawił  p.  arch.  inż.  Wojciech  Bagiński –  pokazał  na  slajdach  wizualizację 

widoku ulic oraz stan obecny. Projektem drogowym objęty jest pas 32 m. Przy projektowaniu 

kierowano  się  wymaganiami  funkcjonalnymi  i  bezpieczeństwa  oraz  stworzeniem  jak 

najlepszej przestrzeni publicznej w centrum Komorowa, czym jest niewątpliwie okolica stacji 

WKD.  Zaplanowano  bezpieczny  i  wygodny  trakt  pieszy  o  charakterze  parkowym,  są 

zaplanowane ścieżki rowerowe. Pokazano wizualizację projektu, a także rysunek techniczny. 

Projekcie zaproponowano zróżnicowane nawierzchnie (m. in. szlachetna kostka oraz kostka 

klinkierowa), które swym charakterem odwołują się do klimatu lat 20. ubiegłego wieku, czyli 

czasu powstania Komorowa jako miasta-ogrodu.

P. Jerzy Wojtasik – czy wyniesione skrzyżowania w ramach jezdni muszą mieć taki kolor?

Architekt – w ramach możliwości zaproponowałem odcień ciemnej czerwieni.

P. Maciej Polarczyk – jaka będzie nawierzchnia na ścieżki rowerowe, byle nie tarka! ?

Głos z sali – jest tylko 18 miejsc parkingowych, gdzie będzie parking?

P. Filomena Orłowska – także pytanie o miejsca parkingowe, które będą w centrum.

P. Romuald Tokarski – moim zdaniem wyniesione skrzyżowanie nie jest dobre rozwiązanie 

ze względu na motocykle. 

Architekt –  wyniesione  skrzyżowanie,  mimo  wad,  daje  jednak  wiele  korzyści.  Przy 

projektowaniu  brano  pod  uwagę  stosunek  jezdni  do  zieleni,  a  także  przejścia,  ścieżki 

rowerowe a zieleń. Na pytanie o rodzaj zastosowanej kostki: kostka bezfazowa, czyli jazda 

rowerem  nie  na  tarce.  A sprawa  parkingów:  to  kwestia  wyboru,  trzeba  pamiętać,  że  1 

parkujący samachód zabiera 25 m2 powierzchni. Nie chcemy w centrum Komorowa mieć 

parkingu (oklaski).

Na pytanie (z sali) o budkę warzywną – MPZP nie przewiduje w tym miejscu takiej budy.

P. Jarosław Kowalski – powinno się ograniczyć czas parkowania np. do 1 godz.

P. Romuald Tokarski – popiera wprowadzenie możliwości tylko czasowego parkowania na 

tym obszarze.

Pani Adamczyk – wprowadzić czasowe parkowanie, ale kto to wyegzekwuje? Może warto 

pomyśleć o zrobieniu gdzieś parkingu .



P.  Jerzy  Kalina –  jest  idea  i  myśl,  próba  uspokojenia  ruchu,  wyhamowania,  ma  być 

estetyczny  wygląd,  ale  tak  z  obserwacji  w  godzinach  szczytu:  to  jest  plac  manewrowy, 

słowem – trzeba zachować ten projekt, nie można wtłaczać w to miejsce wszystkiego.

Głos z sali – czy projektanci wzięli pod uwagę osoby niepełnosprawne?

P. Aleksandra Biskot – czy przewidziany jest podjazd dla wózków na plac zabaw?

Architekt – Podjazdy – są takie przewidziane,  ale tam gdzie jest to możliwe, zjazd niekiedy 

jest po drugiej stronie. Parkingi – uwagi dobre, ale po zrealizowaniu projektu, tj. czasowe 

parkowanie, nie na cały dzień. Plac na parking, takiego miejsca trzeba szukać, gdzie indziej, 

te, które są, to jest niejako konieczność.

P. Robert Zalewski (z Pęcic Małych, zajmuje się zawodowo projektowaniem dróg, prezes 

Stowarzyszenia “Wszyscy Razem”) zapytał, czy projekt jest uzgodniony ze starostwem?   

P.  Joanna  Cholewińska –  mieszka  i  pracuje  w  centrum  Komorowa,  dlatego  sprawa 

ograniczenia  parkowania  jest  dla  niej  b.  istotna.  Okolice  kolejki  WKD  mają  charakter 

funkcjonalny,  więc  pewne  zdarzenia  są  naturalne  i  powszechne,  jak  np.  parkowanie 

samochodów czekających na wieczornych pasażerów kolejki.

Pani Adamczyk – ograniczenie prędkości do 40 km/godz. jakie teraz obowiązuje, nie jest 

przestrzegane – co na to projektant?

Architekt – system znaków będzie wprowadzany, projektant od ruchu na tym etapie prac jest 

jeszcze nieobecny. A te kilka miejsc parkingowych godzi te oczekiwania.

P. Krzysztof Grabka, Wójt Gminy Michałowice – musimy mieć też na uwadze, że jest to 

droga  powiatowa  –  inna  własność,  bo  teren  powiatowy.  Inwestycja  przebiega  w  dwóch 

etapach:

I etap: remont i modernizacja zgodnie z porozumieniem gmina i starostwo. W pasie od torów 

do ul. Berylowej jest teren starostwa, teren odkupiony od PKP, teren użyczony od WKD i 

teren  gminy.  I  chyba  nie  trzeba  dodawać,  że  to  samo  w  sobie  przysparza  rozmaitych 

problemów.

II etap: wykonanie prac następnych - przetarg w tym roku, wykonanie w przyszłym.

P. Jerzy Kalina – czy są uzgodnienia ?

Pani Adamczyk – dlaczego są momenty, kiedy zupełnie nie można wyjechać. Uważa, że brak 

jest koordynacji. Jest zdania, że najpierw trzeba zrobić AMD.

P.  Krzysztof  Grabka,  Wójt  Gminy  Michałowice –  to  sposób  realizacji  wespół  ze 

starostwem, b. łatwo oceniać, ale znacznie trudniej wykonać. Nie można wszystkich realizacji 

pogodzić.



Ad vocem p. Robert Zalewski – zabieram głos, bo jestem z Pęcic Małych, a jest to główny 

szlak komunikacyjny. Uważam, że projekt powiatu nie jest skorelowany z gminą.

P.  Krzysztof  Grabka,  Wójt  Gminy  Michałowice –  gmina  daje  1700  tys.  zł  –  na  etap 

pierwszy.  Gdybyśmy  czekali  ze  skoordynowaniem  to  w  2014  już  nie  byłoby  pieniędzy. 

Trudne i skomplikowane są też sprawy pozyskiwania terenu.

P. Robert Nowocień – b. trudno wyjechać z posesji ADM nr 6, pytam, jak długo będzie to 

trwało. Bo teraz prace są przerwane?

P.  Józef  Kawiorski,  kierownik referatu inwestycji  UG Michałowice –  inwestorem jest 

powiat,  w najbliższy piątek będzie spotkanie o godz.  16 w starostwie,  zapyta się o to na 

spotkaniu.

P. Krzysztof Grabka, Wójt Gminy Michałowice – Informacja telefonicznie pozyskana w 

powiecie o zablokowaniu prac w AMD jest nieprawdziwa (to na zapytanie z sali).

Ad. 6

Przewodnicząca  ZOK,  p.  Agnieszka  Kaczorowska-Budek sprawą  modernizacji  placu 

Paderewskiego od dwóch lat zajmuje się zespół 10 mieszkańców i w trakcie dyskusji były 

wyrażane  skrajne  opinie.  Ostatecznie  wypracowano  stanowisko,  a  29.  11.  2011  r.  było 

zebranie  mieszkańców  poświęcone  temu  tematowi.  Były  ogłoszone  już  dwa  przetargi  na 

wykonanie prac na placu Paderewskiego, ale oba przetargi unieważniono. I co teraz? Ma być 

nowy przetarg?

P.  Krzysztof  Grabka,  Wójt  Gminy  Michałowice –  potrzebne  jest  jeszcze  jedno 

uzgodnienie. Pierwszy przetarg: wygrany wykonawca nie podpisał umowy, co było też tak 

samo z drugim przetargiem.

P.  Piotr  Wilczyński –  a  temat  AMD  skończony?  Ale  co  dalej  –  dlaczego  teraz  plac 

Paderewskiego?

P. Michał Jeżewski – taki głos rozbija zebranie.

Pani Adamczyk – modernizacja? Na czym ona ma polegać?

P.  Romuald  Tokarski (jeden  ze  spadkobierców)  postępowanie  spadkowe  trwa,  pałac  w 

Komorowie będzie zwrócony, postępowanie dalej się toczy i to także dotyczy placu.

P. Lidia Kulczyńska-Pilich – place, ulice były przekazane sądownie gromadzie, teraz jest to 

dobro wspólne.

P.  Krzysztof  Grabka,  Wójt  Gminy  Michałowice –  postępowanie  jest  wg  jego  wiedzy 

zawieszone.



P.  Anna Olak-Popko,  radna gminy Michałowice (Michałowice  osiedle)  –  jaki  jest  stan 

prawny tego placu?

P.  Andrzej  Krauze –  czy warto inwestować w ten  plac,  prace ziemne na Mazurskiej  są 

wykonywane po godz. 22.

P. Krzysztof Grabka, Wójt Gminy Michałowice – przy wymianie zasuw tak właśnie jest, 

albo  wody  nie  będzie  przez  cały  dzień,  albo  po  22.00  aż  do  rana  –  dlatego  prace  są 

wykonywane w nocy, to ukłon w stosunku do mieszkańców.

Ad. 7

Budżet Zarządu Osiedla Komorów na rok 2014

p.  Hanna  Dąbrowska-Pawłowska –  zdała  sprawozdanie  ze  swej  działalności  na  rzecz 

bezdomnych zwierząt  w Komorowie:  kotów i  psów. Na co dzień współpracuje z  gronem 

wolontariuszy. Uczniowie ze szkoły podstawowej i gimnazjum aktywnie pomagają, a pracy 

codziennej jest wiele. Zajmują się też sterylizacją wolnobytujących zwierząt (są to głównie 

koty),  by  karmiąc,  nie  przyczyniać  się  do  dalszego  wzrostu  populacji.  Na  zabieg  wożą 

zwierząta  do  lecznicy  w  Piastowie  (przy  ul.  Elizy  Orzeszkowej  38).  Dalsza  opieka  nad 

zwierzętami jest możliwa, ale dlatego proszą o fundusze na tę działalność. 

Przewodnicząca ZOK omówiła poszczególne pozycje proponowanych wydatków w budżecie 

ZOK na 2014, poddała pod dyskusję pozycję monitoring.

P. Anna Olak-Popko,  radna z Michałowic – zawsze,  gdy zakłada się monitoring,  trzeba 

zapytać, kto będzie miał podgląd bieżący, a jeśli nie będzie takiego, to kto będzie miał wgląd 

w zapisy monitoringu. Wtedy zakładanie monitoringu ma sens. 

P. Katarzyna Tomasik-Kwiatkowska  - uważa, że jest potrzebny monitoring w okolicach 

szkoły.

Pan XX – brak cienia na placu zabaw przy zalewie w Komorowie.

P. Michał Jeżewski, członek ZOK – omówił pozycję dotyczącą prowadzenia strony www - 

kwota  500  zł  miesięcznie  na  stronę  www.komorow.pl,  czyli  stronę  ZOK,  nie  jest 

wygórowana, chcemy bowiem, by osoba, która zajmie się profesjonalnie stroną, by nie tylko 

administrowała,  ale  była  także  redaktorem  prowadzącym   tej  strony,  by  był  wydawany 

newsletter, który dotrze do wszystkich zainteresowanych mieszkańców Komorowa – aplauz, 

oklaski. 

http://www.komorow.pl/


P. Michał Jeżewski, broniąc wydatków na stronę www, uważa, że inna jest specyfika takiej 

strony i inna specyfika strony szkoły, gdzie w sprawy edukacji dzieci rodzice są bardzo, ale to 

bardzo zaangażowani. A wracając do sprawy monitoringu, stwierdza: wg niego monitoring, 

by spełnił  oczekiwania,  musi  być  aktywny.  Uważa  też,  że  tym razem można „odpuścić“ 

monitoring i „połączyć obie kwoty: monitoring i zieleń w jedną, czyli w zieleń“.

P. Krzysztof Gralak – czy projekt Alei Jana Pawła II upadł?

P.  Agnieszka  Kaczorowska-Budek,  przewodnicząca  ZOK –  uważa,  że  sprawa 

bezpieczeństwa jest b. ważna i to jest dobry pomysł.

P.  Krzysztof  Grabka,  Wójt  Gminy  Michałowice –  jest  monitoring  w  Michałowicach, 

funkcjonuje,  są  to  tylko  rejestratory,  ale  mimo  to  są  skuteczne,  bo  są  kamery!  -  czyli  

zdecydowanie tak. Ważne jest określenie rejony oraz ustawienie kamer.

P. Ewa Borzymowska, radna z Komorowa – jest na nie, ale monitory w szkole, na to są 

inne pieniądze, uważa, że należy połączyć pieniądze, m. in. na fitnes w terenie, tak jak w 

Regułach i Michałowicach.

P. Romuald Tokarski – w szkole już jest, policja co i rusz przyjeżdżała, no i teraz jest o 

wiele lepiej.

P. Michał  Jeżewski,  członek ZOK –  może przy realizacji  ADM warto przeznaczyć całą 

kwotę na monitoring.

Ad vocem p. Krzysztof Grabka, Wójt Gminy Michałowice – zgłasza tylko, że warto też 

pamiętać o zasadach wydatkowania pieniędzy z funduszu sołeckiego (budżet ZOK podlega 

tym samym regulacjom).

P. Jerzy Kalina – przy dobrej nawierzchni jazda idzie na całego, dają czadu, szczególnie w 

nocy, .może monitoring pomoże ograniczyć te praktyki

P. Michał Jeżewski, członek ZOK – może na monitoring przeznaczyć pieniądze z budżetu w 

roku 2015 r.

P.  Agnieszka  Kaczorowska-Budek,  przewodnicząca  ZOK –  po  koniecznych  zmianach 

przedstawiła budżet (wyświetlony na ekranie) w nowej wersji.

P. Krzysztof Gralak – wnosi o postawienie tablic informacyjnych o zwierzętach żyjących w 

naszej miejscowości.

P. Jarosław Kowalski – odniósł się do swojej wcześniejszej wypowiedzi – jeśli sam jestem 

żywotnie zainteresowany to jednak coś innego, uważam, że jednak trzeba kogoś wynająć do 

prowadzenia strony www.

P. Krzysztof Grabka, Wójt Gminy Michałowice – jeśli ktoś dostanie pieniądze, to można 

od niego wymagać. 



P.  Lidia  Kulczyńska-Pilich  - jednak  trzeba  podejść  profesjonalnie  do  sprawy:  powołać 

zespół redakcyjny.

P.  Agnieszka  Kaczorowska-Budek,  przewodnicząca  ZOK –  taka  strona  to  wizytówka 

naszej miejscowości.

P.  XX –  z praktyki,  lepiej  zapłacić  i  wymagać aniżeli  ciągle  prosić,  by ktoś  (społecznie) 

wykonał pracę.

P. Krzysztof Gralak – ten rok – zapłacić, potem, może znajdziemy kogoś, kto będzie to robił 

charytatywnie.

P. Michał Jeżewski, członek ZOK – trzeba stworzyć możliwość powiadamiania wszystkich 

o wydarzeniach w naszej miejscowości (newsletter).

Przystąpiono do głosowania nad budżetem. Głosowało 53 osób.

Za                           - 43 osoby

Wstrzymało się      - 10 osób

Przeciw                   -   0

Ogólne zebranie mieszkańców przyjęło budżet Zarządu Osiedla Komorów.

Ad. 8

P. Piotr Kamiński – zaprasza wszystkich na wycieczkę rowerową w najbliższą sobotę oraz 

na następne - start klub Machtpoint Komorów, ul. Kaliszany - zaprasza dzieci od 10 r. życia 

wraz z rodzicami  - rozdaje ulotki.

P.  Romuald Tokarski –  wnosi  o  linię energetyczną  podziemną,  bo  szczególnie  w czasie 

wiatrów jest niebezpiecznie, ale też często, w pobliżu boiska, piłka szybuje poza ogrodzenie i 

siatkę.

P.  Katarzyna  Petyniak-Majewska chce  wszystkich  zainteresować  rozbudową  szkoły  w 

Komorowie,  ze  szczególnym  uwzględnieniem  nowych  zadań,  jakie  zostały  nałożone  na 

szkoły. Dlatego proponuje - w imieniu wszystkich rodziców - o podpisywanie się pod petycją 

do władz o rozpisanie konkursu na rozbudowę szkoły w Komorowie.

P.  Wanda Tymińska-Buczek –  prosi  o  informację,  kto  po  skoszeniu  trawy (na  zlecenie 

gminy) ma tę trawę zebrać, bo leży tak długo, jakby tak już miało pozostać.

P.  Andrzej  Łuszczyński,  kierownik  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony 

Środowiska U. G. Michałowice - w pasach ulic, koszenie odbywa się kilka razy do roku, 



finansowane  z  funduszu  Gminy,  powinna  być  też  wywożona,  prosimy  o  informację 

telefoniczną, teraz był plac Paderewskiego, ul. Spacerowa i Nadarzyńska.

P.  Elżbieta  Katarzyna  Powichrowska,  członek  zespołu  społecznego  ds.  Placu 

Paderewskiego – zostały w ramach zespoły wypracowane wytyczne, ale nie wszystkie zostały 

uwzględnione w projekcie.

P. Elżbieta Wyżycka, członek ZOK – plan modernizacji placu Paderewskiego zaczął się od 

postulatów ludzi tam mieszkających, by - zgodnie z wcześniejszą obietnicą – pobudowano 

dojazdy do posesji, a z tym wiąże się oświetlenie i to chyba nie zbrodnia.

Ale  nie  jest  to  prywatny  teren,  plac  dla  kilku  mieszkańców.  Tu  się  odbywają  spotkania 

mieszkańców (w tym roku m. in. Dzień komorowskiego psa i kota), święta (jak np. Dzień 

Niepodległości 11 listopada, uroczysty sylwester).

 P.  Danuta  Szyndler z  ul.  Sportowe  9  –  wycinane  są  gałęzie  drzew,  dlaczego  trzeba 

modernizować plac Paderewskiego?

P.  Andrzej  Łuszczyński,  kierownik  Referatu  Gospodarki  Komunalnej  i  Ochrony 

Środowiska UG Michałowice – do tej pory obowiązywała umowa z PGE w sprawie wycinki 

gałęzi kolidujących z sieciami energetycznymi, ale PGE wypowiedziała jednostronnie umowę 

Gminie,  teraz  Gmina  wykonuje  te  cięcia.  Jesienią  będziemy  wykonywać  cięcia  od  ul. 

Brzozowej w kierunku Żwirowej.

P.  Agnieszka  Kaczorowska-Budek,  przewodnicząca  ZOK –  to  jest  jedyna  przestrzeń 

publiczna w Komorowie, stąd dbałośc o jej wygląd teraz i w przyszłości.

P.  Lidia  Kulczyńska-Pilich –  były  w  przeszłości  i  inne  place,  ale  ciągłość  historyczna 

zapisów dawnych właścicieli została przerwana, w tym zespole pracował m. in. także p. Jerzy 

Kalina, plastyk, scenograf, rzeźbiarz etc.

P.  Jarosław Kowalski –  zespół  poświęcił  mnóstwo czasu,  wnioskuje,  by zamknąć temat 

placu Paderewskiego. 

Pan XX – A co z projektem ul. 3 Maja – koszt 800 tys. zł chodnik – dlaczego ta sprawa nie  

jest omawiana na tym zebraniu?

P.  Barbara Sułkońska –  otwarcie  drogą  placu  Paderewskiego uczyni  ten  plac  wyspą.  A 

ponadto zadała pytanie o wyrobiska piasku w Sokołowie (za Sokołowem), bo są zasypywane 

śmieciami, prosi o informację dotyczącą tych wyrobisk: czy zasypywanie wyrobisk śmieciami 

jest zgodne z ochroną środowiska?

Ma też wniosek, by takie zebrania odbywały się częściej, a nie raz do roku.



Po  tej  wypowiedzi  p.  Agnieszka  Kaczorowska-Budek,  przewodnicząca  ZOK,  zebranie 

mieszkańców w dniu 24 września 2013 r. o godz. 21.50 - zakończyła.

Protokolant                                                                            Przewodnicząca Zarządu Osiedla

                                                                                               Agnieszka Kaczorowska -Budek

Małgorzata Brykalska

Porządek zebrania 

1. Przyjęcie proponowanego porządku zebrania  

2. Przyjęcie  protokołu  poprzedniego  OZM,  wybór   przewodniczącego  zebrania,  wybór 

protokolanta  

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu Osiedla Komorów (wrzesień 2012 - wrzesień 2013)  

4. Odbiór odpadów wg nowych zasad  

5. Modernizacja Alei Marii Dąbrowskiej i centrum Komorowa 

6. Modernizacja Placu Paderewskiego  

7. Budżet 2014 

8. Wolne wnioski


